
     

Zápis z porady starosty se zastupiteli městyse Choltice 

Porada 7/2015  Datum: 23. 3. 2015 
 
Přítomní:  P-přítomni, N-nepřítomni, O-omluveni 

Starosta : Bolek Tomáš Mgr. (Bol) P   
Místostarosta : Pavlík Jan Mgr.     (Pav) P   

Augustinová Jana (Aug)  P Fižová Vendula (FižV) P Horák Mir. Ing. (Hor) P 
Čermák Jan (Čer) P Havlík Rud. Ing. (Hav) P Málek Jan Ing. (Mál) P 
Fižová Marie Ing. (FižM) P Heřmanová Olga (Heř) P Minařík David (Min) P 

HOSTÉ :  
 
Program jednání: 

1. Plán porad a zasedání 
2. Připomínky zastupitelů 
3. Záležitosti rozpočtu – vrácení části dotace na akci Rekonstrukce zámku Choltice – 

Renesanční zámek čp. 5, financování akcí Odkanalizování SZ části Choltic a výstavby 
místních komunikací 

4. Úprava systému třídění odpadu v městysi 
5. Přístavba k objektu sportovních kabin a prodej pozemku 
6. Směna pozemků p. č. 273/42, 273/43 a 273/44 v lokalitě Na Kopaninách 
7. Žádost o odkoupení pozemků p. č. 972/3, p. č. 981, p. č. 544/1 a část pozemku p. č. 

544/2 v k. ú. Choltice 
8. Žádost o prodej části pozemku p. č. 690/3 
9. Inventura zámecké sbírky a mobiliáře kaple sv. Romedia 
10. Záležitosti choltické kroniky 
11. Výročí 730 let od první písemné zmínky o Cholticích a 30 let od otevření nové školy 
12. Prodej pozemku u lesovny 
13. Komplexní pozemkové úpravy 
14. Oprava střechy kaple sv. Romedia 
15. Různé 

 
Průběh jednání a závěry: 
add 1. Plán porad a zasedání 
30. 3. zasedání zastupitelstva – 18.00 hodin (Zámecká restaurace) 
Program zasedání: 

1. Zahájení 
2. Záležitosti rozpočtu – vrácení části dotace na akci Rekonstrukce zámku Choltice – 

Renesanční zámek čp. 5, financování akcí Odkanalizování SZ části Choltic a výstavby 
místních komunikací 

3. Informace o konkurzu na ředitele/ředitelku ZŠ Choltice 
4. Přístavba k objektu sportovních kabin 
5. Směna pozemků p. č. 273/42, 273/43 a 273/44 v lokalitě Na Kopaninách 
6. Úprava systému třídění odpadu v městysi 
7. Záležitosti inventury zámecké sbírky a mobiliáře kaple sv. Romedia 
8. Informace o přípravách zámku Choltice na turistickou sezónu 



9. Informace o výběrovém řízení na pozici zahradníka 
10. Informace o přípravě oslav výročí 730 let od první písemné zmínky o Cholticích a 30 let od 

otevření nové budovy školy 
11. Záležitosti choltické kroniky 
12. Informace starosty o aktivitách městyse od posledního jednání zastupitelstva 
13. Různé 

 
8. 4. porada zastupitelů (18.30 hodin, Úřad městyse Choltice) 
 
add 2. Připomínky zastupitelů 
O. Heřmanová tlumočila připomínku občanů ohledně vybudování provizorního parkoviště u zámku 
kvůli akcím v zámeckém areálu. Starosta odpověděl, že parkoviště je plánováno u čp. 2, v současné 
době je záchytné parkoviště u kravína. Návrh J. Čermáka ohledně uzavření silnice podél zdi pro 
vytvoření záchytného parkoviště je dle starosty nereálný, neboť uzavření komunikace podléhá 
schválení Policie ČR a Dopravního oddělení MěÚ Přelouč. Další návrh, louka u Řeháku, je dle 
starosty rovněž nepřípustná pro nevhodný travnatý a měkký povrch. 
 
O. Heřmanová zároveň požádala zastupitele o stručnější a jasnější vyjadřování k řešeným 
problémům, z důvodu neadekvátně dlouhých porad zastupitelů.  
 
Ing. Fižová předala stížnost obyvatel domu čp. 260, že nesvítí světlo ve vchodu. Starosta přislíbil 
předání stížnosti techniku městyse P. Vančurovi. 
 
J. Augustinová informovala zastupitele o nutnosti převzetí zálohy na dětský karneval, starosta 
souhlasil. 
 
Ostatní zastupitelé bez připomínek. 
 
add 3. Záležitosti rozpočtu – vrácení části dotace na akci Rekonstrukce zámku Choltice – 
Renesanční zámek čp. 5, financování akcí Odkanalizování SZ části Choltic a výstavby 
místních komunikací 
Starosta informoval o jednání s Úřadem regionální rady o termínech úhrady vratky části dotace ve 
výši 2,9 mil. Kč, následném proplacení poslední žádosti o platbu ze strany ROP ve výši 644 tis. Kč a 
termínu podání žádosti na ROP o prominutí penále. Z jednání vyplynulo doporučení, že městys má 
uhradit vratku do 30.května a současně podat žádost o prominutí penále, aby se žádost dostala na 
program jednání Regionální rady, které bude pravděpodobně 30. 6. 2015. Do 30 dní od úhrady 
vratky bude městysi proplacena poslední žádost o platbu. Pokud bude Regionální radou schváleno 
prominutí penále, zbaví se městys hrozby penále v budoucnu, až bude vypořádáno odvolání městyse 
proti platebnímu výměru u MF ČR. Pokud bude městys s odvoláním u MF ČR úspěšný, uhrazená 
vratka dotace bude městysi vrácena. 
 
Starosta v souvislosti s odvodem informoval, že městys v tuto chvíli nemá dostatek financí na odvod 
a na zajištění normálního chodu městyse do konce května. Konstatoval, že situace má dvě řešení: 
Buď se platba odloží až na podzim, až městys dospoří potřebné finanční prostředky, nebo si městys 
vezme na vrácení odvodu krátkodobý úvěr. Starosta zajistil nabídku České spořitelny na 
kontokorentní úvěr ve výši 1 milion korun, s úrokovou sazbou 2,15 % p. a., s dobou splatnosti do 
31. 12. 2015.  
Po úhradě vratky ve výši 2,9 milionu korun uhradí ROP zhruba do měsíce městysi poslední žádost o 
platbu ve výši 644 tis. Kč. 
Zastupitelé se shodli na tom, že je lepší si vzít úvěr ihned a zaplatit odvod, starosta tedy 
zkonstatoval, že na zasedání zastupitelstva bude projednána žádost o kontokorentní úvěr ve výši 1 
milion korun. 
 



Odkanalizování SZ části Choltic: Starosta informoval, že smlouva s vítěznou firmou Instav bude 
podepsána až po dořešení financování stavby (dotace, úvěr). Na jednání s firmou, které se uskuteční 
příští týden, bude projednáno odsunutí termínu zahájení prací – původní termín 1. dubna není 
reálný, podle předběžných jednání s firmou bude začátek prací přesunut na květen. Rozhodnutí o 
přidělení dotace by mělo padnout na  zasedání Zastupitelstva Pardubického kraje, které se bude 
konat až 30. dubna 2015. 
Starosta poté představil, co bude provedeno za vysoutěženou cenu 3 993 tis. Kč. Protože žádat o 
dotaci šlo pouze na splaškovou kanalizaci, není v této částce obsažena kanalizace D1 – 16 metrů 
prodloužení dešťové kanalizace v ulici U Školy (projektová cena 251 tis. Kč, bude řešeno dodatkem 
ke smlouvě o dílo za cenu, se kterou firma soutěžila splaškovou kanalizaci. V případě, že by se po 
dokončení kanalizace ihned budovaly povrchy ulic, dalo by se ušetřit na provizorním vyasfaltování 
povrchů po kanalizaci, které jsou součástí vysoutěžené ceny a tyto ušetřené finanční prostředky by 
se použily na stavbu kanalizace D1. V případě obdržení dotace ve výši 70 % by dotace činila 2 795 
tis. Kč a spoluúčast městyse činila 1 198 tis. Kč. 
 
Co se týká povrchu jednotlivých ulic: Starosta představil náklady na jednotlivé ulice v projekčních 
cenách – vedlejší náklady a dopravní opatření pro ulice U Školy a Hellichova 457 tis. Kč, ulice U 
Školy 3 570 tis. Kč, Hellichova 4 017 tis. Kč, Hellichova 2 – 2 586 tis. Kč, ulice Severní 3 600 tis. 
Kč a ulice U Obory 2 mil. Kč (zde se jedná pouze o odhad, projektová dokumentace se bude teprve 
tvořit) .  
Dále připomněl, že Stavební úřad v Přelouči již dokončuje stavební povolení na výstavbu ulic U 
Školy, Hellichova a také již řeší povolení na ulici Severní. 
 
Následně starosta představil možnost financování těchto investic prostřednictvím úvěru. Po jednání 
se spořitelnou by se jednalo o 11milionový úvěr na 11 let, s fixací úvěrové sazby ve výši 1,17 % p. a. 
na prvních pět let. S ohledem na první úvěr, který městys splácí – splátka v roční výši 1 048 tis. Kč – 
by do doby splacení tohoto úvěru splátky jistiny nového úvěru byly nastaveny na nižší výši tak, aby 
celková splátka jistiny byla ve výši 1 594 tisíc Kč, poté ve výši 1 600 tisíc Kč, a to po celou dobu 
splácení úvěrů. Splátka jistiny je takto stanovena s ohledem na dobré hodnocení u bank. 
V. Fižová se v této souvislosti zeptala, zda se neručí nemovitostmi, starosta odpověděl, že nikoliv, že 
se ručí pouze budoucími příjmy městyse. 
Ing. Fižová vytkla starostovi, proč toto vše neposlal před poradou a podotkla, že v případě 
nemožnosti splácet úvěr by městys musel některé nemovitosti prodat – starosta odpověděl, že je to 
zbytečné strašení, podklady přislíbil poslat. 
Starosta poté podrobně představil rozpočtový výhled na roky 2015 – 2018, ze kterého vyplývá, že 
pokud budou běžné příjmy a běžné výdaje městyse v dalších letech růst předpokládaným tempem 1-
2 % ročně, bude se provozní přebytek rozpočtu pohybovat kolem 3 mil. Kč a zůstatek na účtu (k 31. 
12. 2014 činil 2 358 tis. Kč) se bude pohybovat od 1 300 tis. Kč v roce 2015 až po 3 650 tis. Kč  v 
roce 2018. Pro provedení investic do kanalizace a místních komunikací se počítá pouze s dotací od 
Pardubického kraje ve výši 2 800 tis. Kč a s úvěrem od ČS ve výši 11 mil. Kč. Žádný prodej 
obecního majetku není třeba. 
Zároveň podrobně rozvedl položku opravy a udržování obecního majetku, na které je v rozpočtu 
alokováno ročně min. 1 900 tis. Kč. Jedná se o běžné opravy ulic, zámku atd.  
Starosta shrnul, že pokud městys získá dotaci od PK ve výši 2,8 mil. Kč na kanalizaci, vezme si úvěr 
ve výši 11 mil. Kč a dobře vysoutěží stavby místních komunikací (např. za 60 %), měly by 
kanalizace a  MK být do roku 2017 dokončeny. 
V současné chvíli by se podle starosty mohlo zadat zpracování projektové dokumentace pro ulici U 
Obory. 
Starosta přečetl zastupitelům kompletní znění nabídky České spořitelny a také podrobně seznámil s 
návrhem splátkového plánu předloženého ČS. Nabídka je platná 30 dnů. Zastupitelé by se tak měli 
na zasedání zastupitelstva vyjádřit ke schválení žádosti o úvěr, abychom na květnovém zasedání 
zastupitelstva, kdy budeme znát rozhodnutí Zastupitelstva Pardubického kraje o přidělení dotace na 
kanalizaci, mohli projednat úvěrovou smlouvu. 
Starosta na závěr přislíbil rozeslat všechny podklady zastupitelům mailem. 



 
add 4. Úprava systému třídění odpadu v městysi 
Předseda komise pro životní prostředí Ing. Havlík shrnul následující pravidla pro třídění odpadu: 
svážet by se mělo každý první čtvrtek v měsíci, plasty a papír. Při svozu by byla prováděna evidence 
pomocí čárových kódů, které občané dostanou při registraci do pytlového svozu. První várku pytlů 
dostanou občané společně s informačními letáky do schránek. Další pytle by obdrželi při odvozu 
plných pytlů. Finanční bonifikace pro občany za třídění odpadu prozatím nebude. 
Starosta v této souvislosti informoval, že v úterý 24. 3. bude předáno městysi kontejnerové  auto, 
proškolen bude pracovník městyse p. Boháč. 
Dle Ing. Havlíka je zajištěn odbyt vytříděného odpadu ve výkupnách v okolí, v dosahu cca 20 km. 
Jaká výkupna bude vybrána, bude řešeno vždy v daný den odvozu kontejneru, dle výkupní ceny. 
Ing. Havlík připomněl nutnost zakoupení pytlů i čtečky. Starosta navrhl schůzku na 24. 3. od 16:00 
na úřadě, kde budou doladěny technické záležitosti společně s technikem městyse Pavlem Vančurou. 
Ing. Havlík následně zašle leták V. Fižové k editaci, ta následně pošle starostovi – distribuce letáků 
a pytlů bude provedena zastupiteli.  
Dále je zapotřebí umožnit lidem ukládání stavebního odpadu (určit místo pro ukládání) a umožnit 
lidem ukládání odpadu po úklidech zahrad, kdy množství převýší kapacitu biopopelnic – určit místo 
pro ukládání (případně připravit kalendář s rozmístěním kontejneru pro tento odpad na různých 
místech Choltic). Starosta uvedl, že toto bude řídit technik městys P. Vančura.  
Ing. Fižová se následně zeptala, zda by nebylo správné přijmout vyhlášku, starosta odpověděl, že 
ano, bude zpracována.  
Ing. Havlík se následně vrátil k návrhu člena komise pro životní prostředí Leoše Tefra ohledně 
systému svozu odpadů v Cholticích, kdy navrhuje vynechat cca 12 odvozů v zimním období a díky 
pytlovému svozu tříděného odpadu snížit frekvenci vývozu kontejnerů pro třídění. Zároveň 
zpochybnil tvrzení ředitele SOPu I. Hrůzy ohledně poklesu tonáže směsného odpadu, a to dle údajů 
z faktur za odvezený odpad. Následně se opět rozhořela diskuze nad možností pro občany, zda 
zlevnit poplatky pro ty, co by vyváželi 1x měsíčně. Oproti tomu by ti, co by vyváželi 2x měsíčně, měli 
poplatky dražší než dosud.  
 
add 5. Přístavba k objektu sportovních kabin a prodej pozemku 
Starosta znovu otevřel debatu ohledně prodeje pozemku TJ Slavoj Choltice za účelem přístavby 
k objektu sportovních kabin.  
Pozemek, o který má TJ Slavoj Choltice zájem, má rozlohu 303 m2. Dle informací, které získal 
starosta u realitních kanceláří, by měla být cena za metr čtverečný mezi 60-100 Kč, a to z důvodu 
rozšiřování občanské vybavenosti a zázemí pro sportovní aktivity. Starosta slíbil získat posudky 
realitních kanceláří a přislíbil poslat je zastupitelům. Otázka přístavby bude otevřena na příštím 
zasedání zastupitelstva, kde by se každý ze zastupitelů měl veřejně k záměru vyjádřit, sdělit, zda 
chce prodávat, či nikoliv, případně za jakou cenu. 
Starosta zároveň informoval o besedě pro veřejnost, kterou na žádost zastupitelky Venduly Fižové 
zorganizovala TJ Slavoj Choltice, a která se uskutečnila 18. 3. za účasti zastupitelů Mgr. Tomáše 
Bolka, Jana Čermáka a Ing. Marie Fižové a přibližně dvaceti občanů. Stejně tak, jako na valné 
hromadě TJ Slavoj Choltice 1. 3. 2015 byl přítomným prezentován záměr rekonstrukce a přístavby 
kabin. 
J. Augustinová následně zmínila možnost dotace určené k Podpoře materiálně technické základny 
sportu na MŠMT, kdy je možné každoročně žádat o dotaci na zmodernizování zázemí pro fotbalisty 
včetně sociálních zařízení. Nejde z toho však investovat do klubové hospody.  
 
add 6. Směna pozemků p. č. 273/42, 273/43 a 273/44 v lokalitě Na Kopaninách 
Části pozemků soukromých vlastníků v lokalitě Na Kopaninách budou směněny za obecní pozemky 
ve stejné výměře, dochází tak z důvodu podnětu p. Danielky. Městys tím zajistí pro vlastníky 
pozemků v bývalé zahrádkářské kolonii přístupovou cestu k jejich pozemkům. Geometrický plán stál 
16 940 Kč. Starosta obeslal všechny, kteří díky směně pozemku získají přístup na pozemek, kromě 
dvou, kteří zatím na výzvu nereagovali, ostatní souhlasí se zaplacením podílu na geometrickém 
plánu. Směna pozemků bude projednávána na nejbližším zasedání zastupitelstva. 



 
add 7. Žádost o odkoupení pozemků p. č. 972/3, p. č. 981, p. č. 544/1 a část pozemku p. č. 544/2 
v k. ú. Choltice 
Starosta seznámil zastupitele se žádostí soukromého investora o odkoupení výše uvedených 
pozemků v oblasti vil u nádraží. Soukromý investor plánuje na pozemcích další výstavbu, starosta 
jej pozve na některou z dalších porad, aby představil svůj záměr. Pozemky chce odkoupit za cenu 30 
Kč/m2, což připadá zastupitelům nízké. Zároveň také není možné prodat všechny žádané pozemky, a 
to z důvodu nutnosti zabezpečit přístup občanů k vile.  
 
add 8. Žádost o prodej části pozemku p. č. 690/3 
Starosta informoval zastupitele o žádosti V. Fižové o odkoupení části pozemku p. č. 690/3 z důvodu 
zarovnání parcely. Zastupitelé s prodejem souhlasili, byla odsouhlasena cena 80 Kč/m2. V. Fižová 
zajistí geometrický plán, smlouvu, následně bude záměr vyvěšen a schvalován na zastupitelstvu. V. 
Fižová zároveň souhlasí s úhradou daně z převodu a za vklad do katastru nemovitostí. 
 
add 9. Inventura zámecké sbírky a mobiliáře kaple sv. Romedia 
Starosta informoval zastupitele, že Policie ČR odložila trestní oznámení na neznámého pachatele 
kvůli inventuře v choltickém zámku. Po provedeném místním šetření a administrativním dohledání 
některých chybějících položek bylo vyšetřování ukončeno se závěrem, že není podezření ze spáchání 
trestného činu. Městys Choltice nyní po konzultaci s VČM Pardubice zřídí sbírkotvornou komisi, 
dokončí zaevidování předmětů a navrhne vyřazení chybějících předmětů. Na dokončení evidence se 
budou ve spolupráci s kastelánem zámku podílet v rámci praxe i studenti pardubické univerzity. Po 
ukončení činnosti sbírkotvorné komise budou závěry nahlášeny na Ministerstvo kultury ČR. 
Starosta zároveň informoval o stavebních pracích v depozitáři, jsou hotovy elektroinstalace, 
podlahy, nyní bude dokončena výmalba a následně dodány regály.  
Předsedkyně památkové komise Ing. Fižová informovala zastupitele ohledně mobiliáře kaple sv. 
Romedia. Pracovnice NPÚ totiž v minulém měsíci sdělila městysi, že mobiliář v kapli sv. Romedia 
není majetkem městyse Choltice, a to na základě usnesení ONV. Ing. Fižová informovala o své 
konzultaci s archivem, kde dle dodaných podkladů nebyly žádné další dokumenty zjištěny. Paragraf, 
na který se usnesení ONV odvolává, hovoří pouze o tom, že kaple byla prohlášena za kulturní 
památku, přídělová listina je k dispozici. V příštím týdnu dojde k zahájení jednání 
s královéhradeckou diecézí o narovnání stavu.  
Ing. Fižová zároveň informovala o vyřízení žádosti ohledně rozdělení čísla zámku v rejstříku 
nemovitých památek, které v sobě zahrnuje i další nemovitosti (kvůli snazšímu získávání dotací) –
NPÚ toto číslo rozdělit nepovolí. Starostovi přislíbila přeposlání e-mailové konverzace s pracovnicí  
památkového ústavu. 
 
add 10. Záležitosti choltické kroniky 
Vzhledem k chybějícím zápisům do kroniky za roky 2011-2014 požádal starosta kronikářku městyse 
Ing. Marii Fižovou o harmonogram, kdy budou chybějící zápisy dopsány. Harmonogram bude 
schvalován zastupitelstvem na příštím zasedání zastupitelstva. V roce 2015 budou dokončeny zápisy 
za roky 2011 a 2012, v roce 2016 zápisy za roky 2013 a 2014, v roce 2017 zápisy za roky 2015 a 
2016 a od roku 2018 budou zápisy psány dle zákonných požadavků (jeden zápis ročně za uplynulý 
rok).  
 
add 11. Výročí 730 let od první písemné zmínky o Cholticích a 30 let od otevření nové školy 
Starosta informoval o přípravě oslav výročí 730 let od první písemné zmínky o Cholticích a 30 let 
od otevření nové školy se uskuteční 16. 5. 2015. Zahájení oslav bude na nádvoří zámku, kde kromě 
slavnostních proslovů vystoupí školní žáci se svou akademií. Na oslavy budou pozváni všichni 
významní rodáci a bývalí učitelé, kteří si budou moci prohlédnout historické školní budovy a 
následně i současnou budovu školy. Kastelán L. Rychtecký připravuje upomínkové předměty 
k výročí obce, škola vydá ke svému výročí almanach. Starosta uvedl, že přislíbil škole, že akci 
zafinancuje městys. V současné době se náklady odhadují na 80 tis. Kč. Zastupitelé nad touto 



částkou diskutovali, starosta informoval, že i škola se na akci bude podílet částkou ze svého 
rozpočtu. 
 
add 12. Prodej pozemku u lesovny 
Starosta informoval o žádosti firmy JV Capital, a. s., která požádala městys o prodej pozemků p. č. 
759/9 a 759/11 za cenu 200 Kč za m2 v lokalitě u lesovny za účelem výstavy bytového domu. Firma 
zde již vlastní pozemky, které koupila od městyse v roce 2008. Zároveň nabízí vypořádání v ceně           
1 Kč za m2 za pozemek o výměře 29 m2, který koupila od městyse v roce 2008, ale na základě 
rozhodnutí soudu v roce 2014 připadl Lesům ČR. Starosta v této souvislosti připomněl soudní spor 
s Lesy ČR o pozemky u lesovny. Pozemky jsou obecní, hospodaří na nich však spoustu let obyvatelé 
„kvartýru“.   
V případě, že městys pozemky nebude chtít prodat, firma své záměry přehodnotí. Starosta v tuto 
chvíli jedná s obyvateli kvartýru, zda o pozemek, na kterém hospodaří, mají stále zájem a chtějí ho 
odkoupit do osobního vlastnictví.  
 
add 13. Komplexní pozemkové úpravy 
Starosta informoval o aktuálním stavu komplexních pozemkových úprav. Do 14. 4. 2015 je třeba 
potvrdit či rozporovat  návrh nového uspořádání pozemků městyse. Starosta požádal zastupitele, 
aby se do dokumentu podívali a poslali připomínky – dokument zašle v nejbližších dnech. Jak uvedl, 
dokument se bude rozporovat, neboť městysi byly vzaty téměř všechny polnosti a dány výměnou 
cesty. V červenci by měly být pozemkové úpravy předány ke schválení Katastrálnímu úřadu. 
 
add 14. Oprava střechy kaple sv. Romedia 
Starosta informoval zastupitele o tom, že komise NPÚ doporučila MK ČR schválit dotaci 
z havarijního fondu MK ČR na opravu střechy kaple ve výši 350 tis. Kč. Městys bude muset ze 
svého rozpočtu přidat 269 tis. Kč. Bude opravena poškozená střecha kaple a řádně ukotven kříž.   
 
add 15. Různé 
Starosta předal předsedkyni sociální komise V. Fižové pozvánku na setkání do Domova u fontány 
v Přelouči, které se uskuteční 14. 4. 2015. Ta přislíbila svou účast. 
 

Zapsala: Vendula Fižová 


